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فرماندار رشت:

با سهل انگاری مساله زیست محیطی سراوان را امنیتی نکنیم&#47; آمار نمیخواهیم، عملیاتی شدن اقدامات باید
در جامعه خود را نشان دهد

فرماندار رشت در نخستین نشست کارگروه مدیریت پسماند در 1400  با تاکید بر اصل اجتناب از تولید زباله بعنوان مطلوبترین فرآیند در سلسله مراتب
مدیریت پسماند گفت: اگر در بحث مربوط به کاهش زباله ورودی به سراوان جدی عمل نکنیم یک اتفاق زیست محیطی تبدیل به یک اتفاق امنیتی

خواهد شد.

به گزارش سایت خبری پرسون از گیلان، علی فتح اللهی صبح امروز در اولین نشست کارگروه مدیریت پسماند در سال جدید با حضور خبرنگاران با اشاره
به زیبایی شناختی در مبحث مدیریت پسماند شهری اظهار کرد: در استانهای شمالی با وجود سرسبزی، آب و هوا و رطوبت بالا وجود کوچکترین زباله

نمایانتر است و چهره نامطلوب تری را برای جامعه ایجاد میکند.

وی متذکر شد: سطح آبهای زیرزمینی در استانهای شمالی بالاست و دفن زباله باعث ورود آلودگی زیست محیطی از طریق رودخانه، دریا و زمینهای
کشاورزی در چرخه مصرف غذایی شهروندان شده و اگر بحث زباله که زنجیروار به سلامت شهروندان گره خورده مهم تلقی نشود قطع یقین مشکلات

بسیاری ایجاد خواهد شد.

فرماندار رشت در ارتباط با اقداماتی که در زمینه مدیریت پسماند تاکنون صورت گرفته، گفت: سالانه میلیاردها تومان در بحث مدیریت پسماند سرمایه
گذاری میکنیم اما بازخورد کافی نداریم.

وی ضمن تاکید بر استفاده از همگرایی و مشارکت مردم در مبحث مدیریت پسماند گفت: بدون فرهنگسازی دستگاه هایی مثل شهرداری و دهیاری قادر
به حل بحران پسماند نخواهند بود. بنابراین آموزش صحیح شهروندان، فرزندان و نسل آینده باید جزء اولویت های اول در به حداقل رساندن مشکلات

ناشی از زباله باشد و تجربه نشان داده هرکجا مردم مشارکت داشته باشند هزینه های دولتی به حداقل خواهد رسید.

علی فتح اللهی افزود: در این کار بزرگ همه مردم از همه اقشار نقش دارند. مساله کاهش تولید زباله و بازیافت محدود به درصدی از جامعه یا بخشی از
مردم نیست و کل جامعه را در بر میگیرد.

وی همچنین در بحث مدیریت پسماند روستایی گفت: با هماهنگی استانداری و نهاد ریاست جمهوری طرحی در مدیریت پسماند در بخشی از
کوچصفهان شروع شده که با توجه به توفیق آن قرار بر ابلاغ آن بعنوان الگویی موفق در رشت، به سایر استانها شد که نشان از آن دارد که آنجا که

تلاشی صورت گرفت در عمل توفیقی هم به دست آمد.

فرماندار با تاکید بر اینکه مدیریت زباله باید دغدغه اول شهرداری و دهیاران باشد گفت: سروان باید برای ما یک دغدغه باشد در غیر این صورت بدون
تلاش و برنامه، با آن به عنوان یک مشکل زیست محیطی برخورد نخواهیم کرد.

وی با تاکید بر اصل اجتناب از تولید زباله بعنوان مطلوبترین فرآیند در سلسله مراتب مدیریت پسماند گفت: اگر در بحث مربوط به کاهش زباله ورودی
به سراوان جدی عمل نکنیم یک اتفاق زیست محیطی تبدیل به یک اتفاق امنیتی خواهد شد و مردم سراوان ناچار به گرفتن حق خود به طریقی دیگر

هستند.

علی فتح اللهی همراهی همه دستگاه ها را برای حل مشکل پسماند خواستار شد و گفت: آنچه را که تصمیم گرفته ایم باید عملیاتی و اجرایی کنیم و در
سال جدید تلاشمان بر اتخاذ تصمیم ها بر اساس زمانبندی است و در صورتی که دستگاهی همراهی نکند به معنای تمرد از اجرای مصوبات است.

وی بحث مربوط به روستاهای بدون زباله را از اولویت های کاری دهیاران دانست و گفت: آمار نمیخواهیم، عملیاتی شدن اقدامات باید در جامعه خود
را نشان دهد.

فرماندار رشت با اشاره به بحث مهم قانونگذاری در مدیریت پسماند گفت: لازم است در تفکیک پسماند پزشکی حساسیت بیشتری بخرج داده شود و
اگر در جایی مراعات نشد حتما برخورد قانونی خواهد شد.


